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فشار را از روی کشتی بردارند

میرزازاده: نه از کایالپ می ترسم، نه از لوپز
یکی از خوب های سال 
1400 امین میرزازاده بود. 
کشتی گیر سنگین وزن 
تیم ملی کشتی فرنگی 
که توانست بعد از سال ها 
شکست ایرانی ها مقابل 
کایالپ، او را در قهرمانی جهان شکست دهد و مدال 
طای جهان را در سنگین وزن به دست آورد. امین حالا 
با این مدال شانس اصلی ما برای رسیدن به مدال طای 
المپیک است. هر چند که او برای رسیدن به طای المپیک 
دو حریف سخت دارد؛ اول رضا کایالپ و دومی میهان لوپز 
کوبایی که برای کسب پنجمین طای المپیک به پاریس 
می آید. این دو حریف قدیمی برای طای المپیک دندان 
تیز کرده اند اما با این  حال امین می گوید هراسی از این نبرد 
با این ستاره ها ندارد: »نه از کایالپ می ترسم، نه از لوپز.«

 در کشتی با رضا کایالپ در تایم دوم به یکباره همه چیز 
عوض شد، نزدیک بود نتیجه دیگری رقم بخورد؟

 کشتی قابل پیش بینی نیســـت. کشتی کلاً ۶ دقیقه است 
ً
واقعا

و هر اشـــتباهی می تواند نتیجه یک کشـــتی را تغییـــر بدهد. در 
کشـــتی اســـتراحت بین دو تایم برای نفس گرفتن است، زمانی 
ح ریختـــه بودم که  بـــرای برنامه ریـــزی وجود نـــدارد. از قبل طر
اخطـــار اول را بگیـــرم و در تایـــم دوم اخطار به کایالپ برســـد و 
برنـــده بیـــرون بیایم امـــا تجریه کایالپ باعث شـــد تـــا او هر دو 
اخطار را ببـــرد ولـــی از آنجا که می دانســـتم باید برنـــده بیرون 
بیایم تمام توانم را گذاشـــتم و در نهایت برنده شـــدم. وقتی در 
خاک بـــودم و 2-0 عقب افتـــاده بودم، به خـــودم گفتم بلند که 
شـــدم باید تمام تلاشـــم را انجام بدهم که حریف فرار نکند. هر 
چه داشتم گذاشـــتم. شاید همین قســـمتش با نیمه دوم قابل 

قیاس باشـــد که همه چیز گذاشـــتم که برنده بیـــرون بیایم.
 حالا برای المپیک تبدیل به شانس اول شدی؟

نه بابـــا اینجور هم نیســـت. حـــالا اول بایـــد از انتخابی تیم 
ملی برنـــده بیـــرون بیایم و بعد بـــه المپیک فکـــر کنم ولی 
اگر به المپیک برســـم دیگـــر رها نمی کنـــم و از هیچ حریفی 
هم نمی ترســـم. تمـــام زورم را می زنم طلا را بگیـــرم اما یک 
نکتـــه را نبایـــد فراموش کنیـــم که فشـــار زیاد روی کشـــتی 
می توانـــد آســـیب زننده باشـــد. بایـــد ایـــن فشـــار را از روی 
کشـــتی برداشـــت تا هر کســـی دوبنده تیم ملی را به تن کرد 

بتواند بهترین عملکرد را داشـــته باشـــد.
 ولی لوپز و کایالپ هستند. به خصوص که لوپز اعلام 

کرده برای کسب طلای پنجم می آید.
خیلـــی خـــوب و قدرتمند هســـتند و ایـــن را بـــا مدال های 
زیادی که کســـب کردنـــد، به همه نشـــان دادند امـــا من نه 
از لوپز می ترســـم و نه از کایالپ. فقـــط می خواهم به آرزوی 

دوران کودکـــی ام که طلای المپیک اســـت، برســـم.
 یعنی طلای المپیک حتمی است؟

هیـــچ چیـــزی در ورزش حرفـــه ای حتمـــی نیســـت. حتـــی 
حضورم در المپیک هم هنوز مشـــخص نیســـت. باید اول به 
تیم ملی برســـم و بعد وعـــده مدال المپیـــک بدهم. ضمن 
اینکه نباید توقعات را از کاروان ورزشـــی ایران به خصوص از 
کشـــتی بالا برد. کار در پاریس اصلاً آسان نیست و در بیشتر 
رشـــته ها تغییر نســـل صورت گرفته و شـــاید خوب نباشد که 

ایـــن دوره را با دوره های قبلـــی قیاس کرد.
 سال گذشته بحرانی بین فوتبالیست ها و کشتی گیران سر 
پاداش ها پیش آمد، شاید از جمله کسانی که حرف می زد 

تو بودی اما سکوت کردی.
در شـــأن ما نیســـت که بخواهیم مدام مصاحبـــه کنیم که از 
ما حمایت کننـــد. آقای دبیر در حد تـــوان تلاش می کنند و 
کم هم نگذاشـــتند. بحرانی هم نبود، بلکه خواسته ای بود 
که بـــه همه یک جور نگاه شـــود. با فوتبالیســـت ها و پاداش 
گرفتن آنها مشـــکلی نداشـــتیم بلکه حرف بچه ها این بود 

که از کشـــتی حمایت شود.
 شاید کلیپی که از شماها پخش شد، کمی فضا را تلطیف کرد.

 ورزش جذابی اســـت، ما هم دوست داریم که 
ً
فوتبال واقعا

تیم ملی فوتبال بدرخشـــد. بعد از بازی بـــا ژاپن همه لذت 
بردیم. دوســـت داشـــتیم بردهای آنها ادامه پیـــدا کند اما 
بحث پاداش چیـــز دیگری بود. بی توجهـــی به ورزش های 
غیر فوتبالـــی انگیزه ها را از بین می برد اما ســـال آینده همه 

از این رشـــته ها مدال می خواهند.

 سال گذشته را خیلی عجیب گذراندی. طلسم 
شکست  های کشتی ایران مقابل کایالپ را شکستی.

ایـــن اتفاقات یـــک روزه و دو روزه به دســـت نمی آید. کشـــتی 
که در فینـــال همه دیدند حاصـــل تمام عمرم بود. ســـال ها 
تلاش کـــردم و زحمت کشـــیدم تا بـــه این مرحله رســـیدم و 
خدا را شـــکر می کنم که توانســـتم مزد این زحمات را بگیرم.

 فکر می کردی به این برد برسی؟
ســـخت بود امـــا ســـال قبل تـــر در جهانـــی 2022 وقتی به 
کایالـــپ باختـــم، فهمیدم کـــه می توانـــم او را شکســـت 
بدهم. از روی تشـــک آمدم پایین هم خـــودم و هم محمد 
بنـــا ناراحـــت بودیم امـــا گفتم که آیـــا دفعه بعد هـــر جا به 

کایالـــپ برخـــورد کنم، شکســـتش می دهم.
 و این وعده زمانی عملی شد که محمد بنا دیگر نبود.

 خیلی بـــرای مـــن و تیم زحمت کشـــید. دوســـت 
ً
واقعـــا

داشـــتم طلا را همـــان ســـال 2022 بگیرم و تا یـــک قدمی 
طـــلا هم رفتـــم اما نشـــد. خیلی دوســـت داشـــت که مزد 

تلاشـــش را کنار تشـــک ببیند اما نشـــد.
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